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PROTOKÓŁ  NR 47 

 
 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 21 lutego 2005 roku. 
 
1. Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zdzisława  
      Kasperska. 
 
2. W posiedzeniu komisji udział wzięli wszyscy członkowie Komisji.     
     Lista obecności członków Komisji w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
3. Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
 Wójt Gminy Pabianice – Henryk Gajda 
 Sekretarz Gminy Pabianice – Jadwiga Słubik 
 Inspektor ds. gospodarki komunalnej – Henryk Madejski 
 

4. Porządek posiedzenia: 
 

1. Przedstawienie przez inspektora H. Madejskiego przygotowanych materiałów do 
kontroli dotyczących: 
- budowy w 2003 r. oświetlenia ulicznego przy drodze gminnej Górka    
    Pabianicka – Gorzew na kwotę 7.490 zł 
-   koncepcji elektryfikacji ul. Cynkowej w roku 2002 na kwotę 9.000 zł. 

2.  Opracowanie projektów wniosków i zaleceń do przeprowadzonej kontroli. 
3. Odczytanie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 
4. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
5. Sprawy różne. 

 
 
5. Przebieg posiedzenia: 
 
Ad. 1  
 
Inspektor H. Madejski przedstawił w pierwszej kolejności materiały dotyczące 
koncepcji elektryfikacji ul. Cynkowej w roku 2002 na kwotę 9.000 zł. 
Koncepcja ta została wykonana na wniosek mieszkańców i radnych.  
 
Koncepcja zasilania w energię elektryczną działek budowlanych położonych  
w Piątkowisku przy ulicy Cynkowej została wykonana na dzień 31 stycznia 2002 r.  
i była realizacją decyzji podjętej w 2001 r. przez Zarząd Gminy Pabianice.    
 
Następnie inspektor H. Madejski przedstawił materiał dotyczący budowy w 2003 r. 
oświetlenia ulicznego przy drodze gminnej Górka Pabianicka – Gorzew na kwotę 
7.490 zł. Inwestycja ta została wykonana na wniosek mieszkańców i radnych. Został 
wykonany projekt uproszczony dla potrzeb Starostwa Powiatowego w Pabianicach, do 
którego Starostwo uwag nie wniosło.  
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Radny H. Szafrański postawił wniosek, że Komisja nie powinna kontrolować i 
zajmować się tą sprawą.   
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, że skoro ta inwestycja została ujęta 
w 2002 r. w informacji  przygotowanej na poprzednie posiedzenie Komisji, stała się  
przedmiotem kontroli.  
W związku z powyższym Przewodnicząca Komisji postawiła pod głosowanie wniosek 
w następującym brzmieniu „kto jest za poparciem wniosku H. Szafrańskiego by nie 
kontrolować tej inwestycji” 
Za wnioskiem były 4 głosy, wstrzymujący 1 głos.  
 
Radny J. Kelnerowski powiedział, że gdyby Komisja wiedziała na poprzednim 
posiedzeniu, że sprawa ta dotyczy jeszcze Zarządu Gminy i poprzedniej Rady to nie 
byłoby tego problemu. 
 
Sekretarz Gminy powiedziała, że zgodnie z opinią radcy prawnego Komisja 
Rewizyjna kontroluje działania Wójta przez okres aktualnej kadencji.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjne powiedziała, że skoro jest obecna na 
posiedzeniach Komisji Sekretarz Gminy to prosi by usprawniała pracę Komisji i 
udzielała pomocnych informacji i była czujna na wszelkie sprawy będące 
przedmiotem obrad Komisji. Powiedziała także, że daty obejmujące zakres kontroli 
nie zostały uszczegółowione i obejmowały okres od 2002 r. do 2004 r., a materiały - 
dokumenty, które Komisja Rewizyjna prosiła o przygotowanie do wglądu, do kontroli  
zostały wybrane przypadkowo. 
 
Na powyższe Sekretarz Gminy wyjaśniła, że informację o tym, że kontrolowana dana 
inwestycja dotyczyła Zarządu Gminy i poprzedniej kadencji Rady została przekazana 
na dzisiejszym posiedzeniu Komisji, ponieważ okazało się to dopiero po wglądzie do 
dokumentacji archiwalnej dotyczącej tej inwestycji. 
 
Radny J. Kelnerowski powiedział by uściślić stanowisko zajęte przez Komisję 
Rewizyjną.  
W rezultacie czego Komisja Rewizyjna ustaliła, że przedmiotem kontroli będzie 
dokumentacja dotycząca budowy w 2003 r. oświetlenia ulicznego przy drodze gminnej 
Górka Pabianicka – Gorzew na kwotę 7.490 zł. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła dokumentację dotyczącą ww. 
inwestycji.  
Dokumentacja ta obejmowała: 
− projekt oświetlenia ulicznego na istniejących słupach linii napowietrznej nn wzdłuż 

drogi gminnej Górka Pabianicka – Gorzew, 
− wyciąg z planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice, 
− skrócony wypis ze skorowidza działek, 
− oświadczenie właścicieli działek wyrażające zgodę na wykonanie oświetlenia 

ulicznego, 
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− pismo Łódzkiego Zakładu Energetycznego S.A. informujące o uzgodnieniu 
projektu linii oświetlenia ulicznego – mapa z projektowanym oświetleniem oraz 
schemat z pomiarem energii, 

− protokół spisany na okoliczność przekazania dokumentacji projektu oświetlenia 
ulicznego  

− pismo Urzędu Gminy w Pabianicach dotyczące wyrażenia zgody przez Starostwo 
Powiatowe w Pabianicach na wykonanie oświetlenia ulicznego wzdłuż drogi 
gminnej Górka Pabianicka – Gorzew,      

− pismo Starostwa Powiatowego w Pabianicach informujące, że wniosek w sprawie 
wykonania oświetlenia ulicznego został rozpatrzony bez uwag i zastrzeżeń, 

− oferta na wykonanie oświetlenia ulicznego Górka Pabianicka – Gorzew wraz z 
kosztorysem ofertowym, 

− uprawnienia budowlane wykonawcy oświetlenia ulicznego, 
− zaświadczenie o wpisie wykonawcy na listę członków Łódzkiej Okręgowej Izby 

Inżynierów Budownictwa, 
− zaświadczenie o wpisie wykonawcy oświetlenia ulicznego do ewidencji 

działalności gospodarczej, 
− umowa nr 11170/174/03 z dnia 5 września 2003 r. zawarta pomiędzy 

zamawiającym tj. Gminą Pabianice a wykonawcą oświetlenia ulicznego przy 
drodze Górka Pab. – Gorzew, 

− nota księgowa Łódzkiego Zakładu Energetycznego S.A. – opłata za przyłączenie, 
− protokół w sprawie odbioru końcowego i przekazania do użytku wykonanej 

inwestycji, 
− faktura VAT wystawiona przez wykonawcę na kwotę 7.490 zł za wykonaną 

inwestycję, 
− pismo Łódzkiego Zakładu Energetycznego S.A. w sprawie warunków przyłączenia 

urządzeń elektrycznych i instalacji do sieci, 
− umowa Łódzkiego Zakładu Energetycznego S.A. o przyłączenie do sieci 

elektroenergetycznej ŁZE SA. 
 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poprosiła o wyjaśnienie czy za wykonanie 
projektu oświetlenia ulicznego na istniejących słupach linii napowietrznej nn wzdłuż 
drogi gminnej Górka Pabianicka – Gorzew były poniesione jakieś koszty. 
 
Inspektor H. Madejski udzielił ustnej odpowiedzi, że za ten projekt zapłacono 1.000 zł. 
Wykonawcą był mgr inż. S. Urbańczyk. 
 
Uwag i zastrzeżeń do skontrolowanego fragmentu materiału nie wniesiono.  
 
Przerwa 
 
Następnie w dalszej części posiedzenia Komisja Rewizyjna zapoznała się z 
wybranymi protokołami z zebrań sołeckich w 2003 r. i 2004 r. analizując realizację 
wniosków, próśb i potrzeb mieszkańców danego sołectwa. Poproszono Wójta Gminy 
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H. Gajdę i inspektora H. Madejskiego o wyjaśnienia dotyczące realizacji niektórych 
spraw i problemów,  które wynikły na zebraniach Rad Sołeckich. 
 
We wsi Porszewice, na posiedzeniach Rad Sołeckich w 2003 i 2004 r.  mieszkańcy 
wystąpili między innymi z następującymi wnioskami i sprawami: 
 
- oświetlenie na drodze od sklepu w stronę Prusinowic; 
 
   inspektor H. Madejski wyjaśnił, że sprawa ta była wyjaśniona pisemnie, odpowiedź 
Łódzkiego Zakładu Energetycznego została przesłana do Pani Sołtys.  Na miejscu, w 
którym miałoby to oświetlenie być zainstalowane był H. Madejski z 
przedstawicielem Łódzkiego Zakładu Energetycznego i stwierdzono, że nie celowe 
będzie zamontowanie lamp oświetleniowych, gdyż słupy oddalone są od drogi i po 
zamontowaniu lamp oświetlałyby one prywatne działki; 

 
- oświetlenie na drodze Porszewice do Domu Dziecka;  
 
 wyjaśnienia udzielił inspektor H. Madejski, który powiedział, ze linia energetyczna 
jest tam nieczynna już jakiś czas, trzeba by było przeprowadzić kosztowny generalny 
remont lub wybudować nową linię energetyczną od podstaw, na którą trzeba mieć 
pozwolenie na budowę i wykonanie inwestycji, projekt techniczny o wartości ok. 
12.000 zł – sam projekt, do tego koszt wykonania ok.10.000 zł. 

 
- budowa chodnika przez wieś Porszewice; 
 
 inspektor H. Madejski wyjaśnił, że wniosek ten został zgłoszony już kilkakrotnie do 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, gdyż jest to droga krajowa. W 
odpowiedzi zapewniano, że będzie w przyszłości zrealizowany ten wniosek, jest już 
projekt modernizacji tej drogi, poboczy i rowów. Potwierdzeniem na to jest 
rozpoczęta wycinka drzew około 150 sztuk; 

 
- wyszlakowanie wewnętrznych dróg we wsi Porszewice; 
 
 inspektor H. Madejski powiedział, że sprawa ta jest załatwiona, w okresie 
wiosennym w 2004 r. droga do posesji p. Agaty została utwardzona tłuczniem, zaś w 
okresie jesiennym 4 samochody szlaki zostały przywiezione na drogę do posesji p. 
Kluski   

 
- zamontowanie telefonu w miejscu publicznym; 
 
 inspektor H. Madejski powiedział, że w sprawie tej zostało wysłane 26 kwietnia 
2004 r. pismo do Telekomunikacji Polskiej S.A. z prośbą o zainstalowanie aparatu 
telefonicznego samoinkasującego w obrębie sklepu spożywczego w Porszewicach. 
Na powyższą prośbę otrzymano odpowiedź, że zostaną sprawdzone możliwości 
techniczne przeprowadzenia tej instalacji. Jeśli nic nie stanie na przeszkodzie to 
aparat zostanie zlokalizowany na elewacji sklepu do końca 2004 r.  W związku z 
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upływem tego terminu Wójt Gminy zwróci się ponownie do TP SA o uściślenie 
poczynań w tej sprawie.  

 
- zamontowanie lamp oświetleniowych w Świątnikach od posesji p. Madeja do posesji 
p. Michalaka 

 
   inspektor H. Madejski powiedział, że 3 oprawy zostały dodatkowo zamontowane 
 
- zagospodarowanie boiska poszkolnego dla potrzeb młodzieży ze wsi Porszewice i  
   okolicznych wsi; 
   
   Wójt Gminy H. Gajda wyjaśnił, że w Planie Zagospodarowania Przestrzennego  
   Gminy Pabianice uchwalonego przez Radę Gminy na tym terenie zostały  
   wydzielone przez geodetę działki budowlane 
  
- drzewka do nasadzeń dla wsi Porszewice; 
 
   Wójt Gminy H. Gajda powiedział, ze sprawa ta zostanie rozpatrzona szczegółowo  
   w miesiącu kwietniu w porozumieniu z sołtysem Porszewice. 
 
 
Radny wsi Górka Pabianicka G. Sulej powiedział, że wszystkie wnioski i sprawy 
zgłoszone na zebraniach Rad Sołeckich w tym sołectwie zostały zrealizowane, min 
wymienił:  
budowa i rozbudowa wodociągu, droga, wszelkie inwestycje związane z budynkiem 
tzw. „Agronomówki”, modernizacja drogi na Poduchowna Górkę, budowa oświetlenia 
ulicznego, odsadzenie drogi na cmentarz   
Ponadto podkreślił, że budowa drogi Górka Pabianicka – Gorzew została wykonana 
bez wniosku Rady Sołeckiej. 
 
Rada Sołecka w Świątnikach wystąpiła min. z wnioskiem o dofinansowanie z 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska do szamb indywidualnych. 
 
Wójt Gminy H. Gajda powiedział, że w tej sprawie udzieli szczegółowej informacji na 
kolejnym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. 
 
Radny z Jadwinin H. Szafrański powiedział, że wszelkie wnioski i prośby 
mieszkańców zostały zrealizowane w tym sołectwie.     
 
Radny z wsi Janowice J. Kelnerowski powiedział, że zgłaszane przez mieszkańców 
wnioski i sprawy zostały zrealizowane, wymienił min.: budowę wodociągu Janowice – 
Huta Janowska, budowę drogi, budowę boiska, którą przewidziano do realizacji w 
2005 r. 
 
W sołectwie Konin – Majówka Komisja Rewizyjna przytoczyła następujące sprawy z 
protokołu z zebrania tamtejszej Rady Sołeckiej: 
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- problem dowozu dzieci do Szkoły Podstawowej i Gimnazjum  
 
  Wójt Gminy H. Gajda wyjaśnił, że sprawa ta będzie rozważona przy organizowaniu  
  dowozu dzieci do szkół na rok szkolny 2005/2006   
 
-  problem jak najwcześniejszego odśnieżania drogi, by na godzinę 7 dojechać  
     do pracy czy szkoły  
 
     inspektor H. Madejski odpowiedział, że uczuli i powiadomi służby, które 
     odpowiadają za odśnieżanie tej drogi. 
 
W sołectwie Hermanów Komisja Rewizyjna przytoczyła następujące sprawy z 
protokołu z zebrania  tamtejszej Rady Sołeckiej: 
 
- postawienie odblasków na zakręcie drogi z Hermanowa 
 
   Odpowiedzi udzielił inspektor H. Madejski, że w związku z planowanym  
    ogrodzeniem działki znajdującej się przy drodze, po wykonaniu ogrodzenia Urząd  
   Gminy zamontuje tzw. tablice prowadzące ze strzałkami odblaskowymi.    
 
- sprawa przestawienia hydrantu 
 
   Wójt Gminy H. Gajda powiedział, że wniosek ten został zrealizowany. 
 
-  problem dowozu dzieci do Szkoły Podstawowej w Bychlewie 
 
  Wójt Gminy H. Gajda wyjaśnił, że sprawa ta będzie rozważona przy organizowaniu  
  dowozu dzieci do szkół na rok szkolny 2005/2006  
 
 
Radny z wsi Pawlikowie M. Banaczek powiedział, ze wszystkie wnioski z zebrań Rad 
Sołeckich z tego terenu zostały zrealizowane.  
  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, by opracowany materiał przez 
Komisje Rewizyjną udostępniony został przez Wójta Gminy poszczególnym sołtysom. 
 
 
Ad. 2 
 
Celem ww analizy jest ustalenie czy wnioski, prośby i potrzeby mieszkańców danego 
sołectwa są realizowane i w jakim stopniu. Stanowić to będzie informację dla Rad 
Sołeckich na ile są rozpatrywane sprawy i problemy zgłaszane przez społeczność 
podczas zebrań.  
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Komisja Rewizyjna uważa, że Rady Sołeckie, którym zależy na realizacji potrzeb, 
wykonywaniu na ich terenie inwestycji winny na swoich posiedzeniach te tematy 
podnosić, a następnie przekazywać je do Biura Rady do dalszej ich realizacji. 
 
Komisja Rewizyjna po dokonanej analizie i po wyjaśnieniach Wójta Gminy H. Gajdy i 
inspektora H. Madejskiego nie wnosi uwag i zastrzeżeń do realizacji wniosków, 
potrzeb i próśb mieszkańców poszczególnych sołectw. Sprawy, które wpływają do 
Biura Rady są niezwłocznie przekazywane do realizacji Wójtowi Gminy, który na 
bieżąco stara się je wyjaśniać i załatwiać, nie podchodzi do nich obojętnie, opieszale  i 
lekceważąco.  
 
 
Ad. 4 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Pabianice na 2005 r.    
Punkt d) w projekcie tej uchwały wzbudził zastrzeżenia, zdania komisji co do tego 
punktu są podzielone. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej uważa, że jeśli jest rezerwa to w pierwszej 
kolejności jej zdaniem powinno się poprawić potrzeby bytowe dzieci w Szkole 
Podstawowej w Żytowicach i Petrykozach.  
Radny H. Szafrański uważa, że podstawowa opieka zdrowotna dla 1.400 osób jest 
ważniejsza niż kanalizacja dla 60 osób i dlatego środki winny być przeznaczone na 
zapewnienie tej opieki zdrowotnej. 
Przewodnicząca Komisji postawiła wniosek - kto jest za przyjęciem projektu uchwały 
w całości bez zastrzeżeń. 
W rezultacie głosowania 3 głosy były za projektem uchwały, 1 głos wstrzymujący się i 
1 głos przeciwny. 
  
Komisja Rewizyjna prosi o wyjaśnienie czy jest możliwość głosowania oddzielnie za 
każdym punktem zmian w projekcie uchwały.  
 
Odnośnie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2005 Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej prosiła o przedstawienie programu wypoczynku letniego dla dzieci.  
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Mielczarek wyjaśniła, że taki 
program będzie przygotowany dopiero po ogłoszeniu konkursu na składanie ofert na 
wyjazd letni dla dzieci.  
Ww. projekt uchwały został zaakceptowany pozytywnie przez Komisję Rewizyjną.  
 
Kolejne projekty uchwał tj. w sprawie:  
− uchylenia uchwały Nr XXXIII/303/2002 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 lutego  

2002 r.  
− zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2005 r. w związku z określeniem 

ostatecznych kwot subwencji, dotacji i udziałów gminy w podatku dochodowym od 
osób fizycznych z budżetu państwa 
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−  
zostały zaakceptowane pozytywnie przez Komisję.  
   
 
Ad. 3 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała protokół nr 46 z poprzedniego 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 14 lutego 2005 r. 
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono. 
 
 
Ad. 5 
 
Proponowany regulamin wewnętrzny pracy Komisji Rewizyjnej zostanie omówiony 
na kolejnym posiedzeniu Komisji. 
 
Komisja Rewizyjna występuje do Radcy Prawnego o pisemne wyjaśnienie „Czy 
Komisja Rewizyjna ma podstawy prawne opracować własny wewnętrzny regulamin 
pracy dla potrzeb tejże komisji?” 
 
 
Na tym posiedzenie zamknięto. 
 
 
 
            
     Posiedzeniu przewodniczyła: 
             
            
             Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  
            
       Zdzisława Kasperska 
Protokolant: 
Anna Chodasewicz 


